
ACTA NÚM. 9 

 
 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
 
Titulars 
Francesc Accensi Alemany 
Mar Ampurdanès Gutiérrez 
Jordi Barbé García 
Albert Branchadell Gallo 
Marc Caravaca Rodríguez 
Jaume Farrés Vicén 
Margarita Martí Nicolovius 
Carlos Martinez Lizama 
Montserrat Masoliver Puig 
David Montpeyó García-Moreno 
Sara Moreno Colom 
Montserrat Pi Llorens,  
Josep Ros Badosa 
Nuria Ros Rovira 
Carlos Sanchez Lancis 
Manuel Santirso Rodríguez 
Vicenç Sellés Martínez 
 
Suport 
Joaquim Bernabe Rodenas 
Marta Bertrán Tarrés 
Gemma García Alonso 
Eva Miquel Valdés 
Jordi Prat Fernández 
Francesc Javier Such Martí 
Ana Valencia Veloso 
 

A Bellaterra, a les 10:06 h del 1 de 
febrer de 2018, es reuneixen en sessió 
ordinària a la sala de juntes del 
Rectorat i sota la presidència de la 
vicerectora d’Estudiants i Cooperació, la 
doctora Sara Moreno Colom, els 
membres de la Comissió d’Alumnat i 
Ocupabilitat assenyalats al marge. 

S’han excusat d’assistir a la reunió les senyores i els senyors següents: 
 
Anna Cros Alavedra, Anna Matamala Ripoll, Alexandrina Rusu 
 
No hi assisteixen les senyores i senyors següents:  
 
Marta Arumí Ribas, Lluna Berlanga Mascuñán, Antoni Castelló Tarrida, Pilar Cortés 
Barrado, José Manuel Egea Zoyo, Juana Gallego Ayala, Òscar Gómez Pitart, Carles 
Górriz López, David Jiménez Jiménez, Mercè Martí Ripoll, Salvador Navarro Soto, 
David Paloma Sanllehí, Maria José Recoder Sellarés, Alfonso Salinas Díaz, David 
Sirvent Maza, Valeri Sorolla Amat i Francisco Javier Tirado Serrano. 
 
Hi actua com a secretària la senyora Marta Tatger Olivé, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Hi assisteixen com a convidada la senyora Susana Sánchez Ceba. 
 
 
Ordre del dia  
 
Punt 1 Aprovació de les actes de les darreres sessions. 
Punt 2  Informe de la Presidenta de la comissió. C
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Punt 3  Presentació i emissió de l’informe favorable, si escau, de la proposta de nou 
Reglament del CEUAB”. 
Punt 4  Debat i aprovació de les mesures del II Pla d'acció per a la igualtat 
d'oportunitats de les persones amb discapacitat. 
Punt 5  Assumptes de tràmit. 
Punt 6  Torn obert de paraules. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat acorda aprovar l’acta de la 
sessió del 26 d’octubre de 2017 i la corresponent a la sessió de 30 de novembre de 
2017. 
 
 
2. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
La presidenta dona la benvinguda a les persones que assisteixen per primera vegada 
a la Comissió.  
 
En relació amb les qüestions relatives a l’ocupabilitat, la vicerectora informa sobre 
l’avantprojecte de llei per a la regulació de les pràctiques acadèmiques universitàries 
externes que és al Congres dels Diputats. Explica que el grup parlamentari Unidos-
Podemos va entrar una proposició de llei el mes de juliol que durant el setembre es va 
admetre a tràmit i ara s’està treballant a la comissió del Congrés corresponent. Diu que 
la filosofia d’aquest projecte de llei es positiva en tant que vol potenciar el caràcter 
formatiu i la qualitat de les pràctiques universitàries. Tanmateix, la seva concreció 
inclou una sèrie de mesures i propostes que no s’ajusten a la realitat de les 
universitats i que, en alguns casos, entren en contradicció amb l’autonomia 
universitària a l’hora de regular els estudis. Informa que s’ha treballat un document 
d’esmenes des de la CRUE que es va entrar al congrés dins del primer termini fixat per 
a la presentació d’al·legacions durant el mes de desembre. Algunes de les mesures 
que es qüestionen són: l’eliminació de les pràctiques extracurriculars; la introducció de 
topalls en les hores i criteris d’accés a les pràctiques; l’obligatorietat de l’ajut a l’estudi 
en el cas de les pràctiques curriculars; o la terminologia emprada.  
 
En relació amb les qüestions d’alumnat, informa que s’està treballant en el si de la 
Comissió d’Afers Acadèmics i Estudiantils del CIC el pla de treball per introduir 
l’avaluació competencial en les proves d’accés a les universitats (PAU). Diu que es va 
plantejar dubtes sobre la idoneïtat d’iniciar aquest procés de treball en un moment en 
què encara no està aprovat el decret de l’avaluació competència a batxillerat, així com 
la necessitat de fer els debats en les comissions pertinents. Diu que, atès que la 
proposta ha plantejat dubtes, des del CIC s’ha frenat el procés i, a part de discutir-se 
en els àmbits que correspongui, es replantejarà el calendari de treball.  
 
La presidenta de la Comissió informa que el CIC ha impulsat un conveni entre totes les 
universitats catalanes a través del qual es preveu un procediment excepcional de canvi 
d’estudis oficials per a aquelles persones que han estat víctimes de violències 
masclistes, per tal que es pugui fer aquest canvi a meitat de curs i de manera àgil.  
 
També informa que Sigma ha treballat l’aplicació per tal de consignar de manera àgil i 
automàtica el canvi del nom legal al nom sentit de les persones transsexuals.  
 
Finalment, en relació amb les beques Finestreta o beques d’Emergència, la presidenta 
de la Comissió comenta que sembla que tots els esforços de comunicació i difusió 



d’aquests ajuts han donat resultats, perquè aquest curs acadèmic és el curs que més 
demandes s’han rebut. Informa que a 31 de gener hi ha 103 peticions quan el curs 
acadèmic anterior es va tancar (tot el curs) amb 97 peticions i que, per tant, ja s’ha 
superat la xifra total del curs passat.  
 
Pel que fa a la Unitat de Dinamització, informa que d’aquí a dues setmanes se 
celebrarà la Lliga de Debat, que és una d’aquelles activitats que dona molt de sentit al 
campus i permet treballar moltes competències transversals. Explica que la pregunta 
que es treballarà a la Lliga de Debat dels instituts és «L’humor té límits?» i que en 
l’àmbit de la universitat la pregunta és «L’Occident, responsable del ressorgiment de 
l’Estat islàmic?».  
 
Pel que fa a la temàtica sobre la festa major, «La salut mental, visible i sense estigmes 
a la UAB», comenta que s’ha estat treballant en un blog que es posarà en 
funcionament la setmana vinent o l’altra, en el qual s’aglutinaran totes les accions que 
s’han fet i es faran dins de la temàtica d’aquest curs. 
 
En relació amb l’Observatori per a la Igualtat, informe que la celebració institucional del 
8 de març s’ha programat pel dia 6 de març a les 12h a la Sala d’Actes atesa la 
convocatòria de la Vaga feminista prevista pel mateix dia 8.   
 
També explica que, la setmana vinent, a la FAS, es lliuraran els premis de TFG en la 
temàtica de desenvolupament sostenible i justícia global. Informa que s’hi van 
presentar 35 treballs de 19 graus diferents i de 12 facultats diferents.  
 
En relació amb el tema dels refugiats, recorda que es va ampliar el primer dispositiu i 
ara ja hi ha 28 refugiats a la Vila i, per tant, això permet que hi hagi una persona de 
CEAR fixa aquí coordinant totes les necessitats.  
 
També comenta que s’ha començat a treballar en un protocol per adaptar el seguiment 
i avaluació acadèmica en situacions especials d’estrès.  
 
Pren la paraula el vicerector de Programació Acadèmica, que informa que s’ha dut a 
terme una reunió informativa per a totes les facultats i per departaments, per explicar-
los el que ha comentat la presidenta de les proves d’accés competencials.  
 
Per parlar de les actuacions respecte al 50è aniversari de la UAB, pren la paraula el 
vicerector de Relacions Institucional, que comenta que al web ja es pot trobar el 
calendari d’actes de celebració i destaca que és un calendari obert i que s’admeten tot 
tipus d’aportacions, i explica que el mes de març començaran les jornades de 
celebració. Relata alguns dels actes previstos sense concretar dates i destaca que a 
principi del curs acadèmic vinent es farà la celebració d’inici curs a l’edifici modernista 
de Sant Pau, perquè també farà 50 anys de la Facultat de Medicina de la UAB. 
Comenta que anirà informant dels diferents actes en les properes sessions de la 
Comissió.  
 
Es genera debat entre els membres de la Comissió sobre el que ha explicat la 
presidenta sobre la proposició de llei que regula les pràctiques acadèmiques externes, 
i la vicerectora es compromet a fer una presentació del contingut i de les al·legacions 
presentades als estudiants perquè es puguin situar i hi facin les al·legacions que 
creguin convenients.  

 



3. Informe favorable, si escau, de la proposta de nou Reglament del Consell 
d’Estudiants de la Universitat Autònoma de Barcelona 
 
La presidenta de la Comissió informa que aquest punt el presentaran els estudiants, 
però abans fa dues reflexions. Manifesta que la necessitat de reformar el Reglament 
del Consell d’Estudiants de la UAB sorgeix dels mateixos estudiants, atès que hi han 
detectat algunes mancances, i que per tant és una demanda pròpia i ells són qui fan la 
proposta de document. Altrament , subratlla el valor del document que es presenta en 
dos sentits: d’una banda, per la participació que ha suposat i, de l’altra, pel consens 
assolit entorn de la proposta final. En aquest sentit, felicita els membres del CEUAB 
presents pel procés de treball que han fet i que culminarà amb l’aprovació del 
document en el si del Consell de Govern.  
 
Passa la paraula a David Montpenyó, que explica una mica el procés de consens i 
com ha anat la redacció de la proposta. Entén que no fa falta fer una anàlisi detallada 
del contingut, però si algun membre de la Comissió té un dubte, demana que l’exposi i 
diu que se li aclarirà. Així doncs, explica que s’ha treballat des d’un procés participatiu 
a través d’unes jornades de treball, que es va dividir el Reglament en quatre blocs i es 
van constituir quatre taules de treball, i que inicialment van tenir problemes de quòrum, 
cosa que va comportar un retard en la presentació de la nova proposta. Explica que, a 
final de novembre, es va decidir de fer només dues taules de treball, amb la qual cosa 
tenien més participació i es recollia millor la voluntat del Consell. Informa que, 
d’aquestes taules de treball, van sortir uns documents o guies de treball, que són els 
documents que ha fet servir la comissió redactora del document per treballar el 
document que ara es proposa. Explica que el document es va presentar al Ple del 
Consell i que, després d’un període d’al·legacions, es va aprovar per unanimitat el 
document que ara es presenta. Destaca que és la primera normativa que està 
completament elaborada pels estudiants i amb el consens de tots els estudiants. Pel 
que fa als canvis, el més destacable respecte al document anterior és que s’ha canviat 
la manera d’escollir les persones representants de les facultats i s’ha canviat el nom de 
l’antiga Comissió Permanent per Comissió Executiva i el nombre de membres 
d’aquesta comissió, ja que ara es permet nomenar vocals per a assumptes concrets. 
Diu que s’han adaptat una mica les competències i les funcions per fer-ho més àgil, i 
s’han regulat els tempos de les eleccions per adaptar-los al funcionament real del 
Consell. 
 
La Comissió acorda, per assentiment: 
 
Primer. Informar favorablement sobre el nou Reglament del Consell d’Estudiants 
de la Universitat Autònoma de Barcelona (annexos 1 i 2). 
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
4. Informe favorable, si escau, de les mesures del II Pla d’acció per a la igualtat 
d’oportunitats per a les persones amb discapacitat 
 
La presidenta de la Comissió informa que, com ja s’ha explicat, durant l’any 2017 es va 
fer la diagnosi per començar a treballar les mesures necessàries per implantar el 
Segon pla d’acció per a la igualtat d’oportunitats per a les persones amb discapacitat, i 
que es va formar una comissió mixta per treballar les mesures i, a partir d’aquí, es va 
fer una proposta de mesures. Recorda que a la darrera comissió es va informar sobre 
el debat generat en aquesta comissió mixta sobre el terme que calia utilitzar 
(discapacitat o diversitat funcional) però informa que finalment s’ha optat per mantenir 
el concepte discapacitat. També recorda que l’altre debat era si calia restringir el Pla a 



la discapacitat certificada i, per tant, de més del 33 %, o incorporar la gent que pugui 
tenir una discapacitat no certificada, i explica que finalment s’ha entès convenient 
considerar només les persones que tenen una discapacitat certificada però també es 
fa menció a les altres mesures que s’executen a la UAB per a les situacions que 
requereixen necessitats específiques tant en l’àmbit laboral com l’acadèmic. 
 
Entrant en el contingut del document proposat, la presidenta explica una mica els 
quatre eixos que inspiren el Pla i comenta que s’ha ampliat el període del Pla de 
quatre a sis anys. Afegeix que el document que ara es presenta recull el fruit dels 
debats duts a terme en el si de la comissió mixta i recorda que aquesta proposta de 
mesures és la que acompanyarà el Pla. Informa que al Consell de Govern es 
presentarà tot el Pla, a part de les mesures que ara es presenten, i que el mateix Pla 
també incorporarà l’avaluació del pla anterior.  
 
Exposa que el document recull dos tipus de mesures diferents: les permanents, les 
que marca la llei que cal fer però que es recullen al Pla perquè es vegi que hi són i que 
ja s’estan fent, i altres mesures que constitueixen noves accions fruit d’aquest treball 
de diagnosi i anàlisi fet durant el 2017.  
 
Es genera debat entre els membres de la Comissió. Finalment, la Comissió acorda, 
per assentiment: 
 
Primer. Informar favorablement sobre les mesures del II Pla d’acció per a la 
igualtat d’oportunitats per a les persones amb discapacitat, document annex 
núm. 3. 
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
5. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 
 
 
6. Torn obert de paraules 
 
La degana de la Facultat de Psicologia planteja si les altres facultats tenen previstos 
comitès ètics per a la valoració de treballs de final de grau i màster. Pregunta si s’estan 
treballant, perquè hi ha el comitè d’ètica en processos de recerca però no, en canvi, 
per a la valoració de treballs de final d’estudis. Pren la paraula el vicerector de 
Programació Acadèmica, que comenta que no li consta que hi hagi comitès d’ètica per 
a treballs de final d’estudis però que entén que és una molt bona idea i que caldria 
treballar en el tema. Diu que en pren nota i que s’estudiarà.  
 
Oscar Gómez, estudiant de la Facultat d’Economia i Empresa, comenta que ser 
representant estudiantil surt car econòmicament i es posa d’exemple ell mateix, ja que 
avui ha vingut expressament a la UAB (no té classe) per assistir a aquesta comissió i 
ha hagut de pagar de la seva butxaca 25 euros. Ho comenta perquè la gent ho tingui 
en compte a l’efecte de quòrums i absències i, d’altra banda, perquè entén que 
s’hauria de preveure un sistema que cobreixi les despeses de desplaçament. La 
presidenta de la Comissió comenta que el CEUAB té un pressupost i que, per tant, 
hauria de parlar amb ells per veure com es destina la partida pressupostària que tenen 
i què prioritzen. 



Finalment, Albert Branchandell comenta que a la seva facultat es faran els jocs florals i 
que les bases es penjaran als webs de la Facultat de Traducció i Interpretació i 
d’Història el 12 de febrer.  
 
 
A les 12.15 h la presidenta de la Comissió aixeca la sessió, de la qual com a secretària 
estenc aquesta acta.  
 
 
 
La secretària Vist i plau 
 La presidenta 
 

 


